
 

 

Fördjupat svar på Interpellation, kulturskolan, från Johan Österberg, bitr gruppledare 
ROOP 
 
Roslagens Kulturskola drivs i kommunal regi och Kulturskolan i Rimbo (KIR) drivs i 
fristående regi (ekonomisk förening), detta sedan femton år tillbaka. 
 
Det totala antalet elever som kulturskolan ska ta emot och finansiera är 1200. 
Resurserna till undervisning fördelas efter kommundelarnas invånarantal, vilket ger 
Rimboområdet 271 elevplatser och övriga kommundelar 929 elevplatser – av 
kommunens totalt 1200. 
 
I avtalet med Kulturskolan i Rimbo framgår: Beräknat antal platser i ämneskursen 
musik samt det utökade utbudet av ämneskurser i dans, teater och film/bild/form från 
läsår 21/22 är totalt 1200 i kommunen som helhet varav 271 (22,6 %) beräknas ingå i det 
uppdrag som ges till den utförare som antogs genom upphandling 2021. 
 
Det är således inte ett ska-krav, utan en målsättning från kultur- och fritidsnämnden 
om antalet elever inom hela Norrtälje kommun. 
 
Just anslagsbudget och målstyrning är det arbetssätt som kultur- och fritidsnämnden 
arbetar med. Anslaget fördelas utifrån hur många barn som bor i vilket område. 
Det är positivt att det finns många intresserade elever i Rimbo-området.  
 
Hallstaviks-området och Norrtälje-området arbetar för att få fler intresserade av 
kulturskolans utbud enligt planerad verksamhetsplan. Vid dagens datum är ca 800 
elever registrerade inom Roslagens kulturskola. Målet är precis som ovan att till 
årsskiftet 2022/2023 ha 929 elever registrerade. 
 
När kultur- och fritidskontoret budgeterar så görs det utifrån aktuellt läge. När 
intäktsbudgeten planerades så befann man sig mitt i en pandemi, vilket påverkar 
möjligheten att delta i verksamheten. 
 
Vid tillfället (sommaren 2021) så planerades en försiktig intäktspost. Redan nu ser vi 
att intäkterna kommer bli betydligt högre än budgeterat, vilket följs upp i 
månadsrapporter och delårsrapporter. 
 
Ett förslag om anslag per elev kan tillämpas och har gjort så historiskt. Men vid flera 
samtal under de senaste åren har både den egna verksamheten och den upphandlade 
verksamheten angett att parterna ser positivt på en anslagsbudget med målstyrning.  
 
Därför har kultur- och fritidsnämnden valt att arbeta utifrån den principen. Vilket är 
exakt lika som för övriga verksamheter inom nämndens ansvarsområde. 
 
Vidare så är det viktigt att påminna om att det har genomförts en upphandling av 
utförare för kulturskoleverksamhet inom Rimbo-området, våren 2021. Där inkom fyra 
anbud. Vid en upphandling framgår alla förutsättningar för uppdraget inklusive 
ersättning till utföraren. Utifrån detta inlämnas anbud som utvärderas. Den 
anbudsgivare som lovade att leverera högst kvalité för fastställd ersättning vann 
upphandlingen. Nu gällande avtal är på fyra år, varvid vi är inne i första året. Det är nu 



 

 

upp till den vinnande utföraren att genomföra det som är utlovat i upphandlingen för 
avtalad ersättning. 
 
Att väsentligt förändra villkoren medför att utfallet hade kunnat bli annorlunda då alla 
anbudsgivare behöver få samma förutsättningar. Vilket leder till att med väsentligt 
förändrade villkor så behöver en ny upphandling genomföras. 
Att exempelvis utbetala ersättning per elev – i stället för anslag - är en väsentlig 
förändring. 
/slut, Bengt Ericsson 
 
 



 

 

 
BENGT ERICSSON, C, ordförande kultur- och 
fritidsnämnden

Svar till på Interpellation, 
Kulturskolan, från Johan Österberg, bitr gruppledare ROOP. (21 febr 2022)

INLEDNING.

Tack för interpellationen, som ger möjligheten att inför 
Kommunfullmäktige belysa en viktig verksamhet.

Här mitt svar på ställda frågor. På omstående sida finns en 
Fördjupning med detaljer för den som önskar mer belysning.

FRÅGA/FRÅGOR: 

Om att ta fram en modell för ersättning som ger lika stort bidrag 
för alla elever i kulturskolan – oavsett utförare. Har Kultur- och 
fritidsnämnden en annan princip än ”ersättning efter utförd 
prestation”

SVAR: 
Vi hade tidigare ersättning per elev.  Efter överläggningar med 
verksamheterna blev alla överens om att istället införa ’en 
anslagsbudget med målstyrning’. Nämnden har valt att arbeta 
utifrån den principen. Detta är exakt lika som för övriga 
verksamheter inom nämndens ansvarsområde.

Verksamheten i Rimboområdet (KIR) är upphandlad med ett 4-
årsavtal i konkurrens med fyra anbudsgivare. Den anbudsgivare 
som lovade att leverera högst kvalité för fastställd ersättning 
vann upphandlingen. Att exempelvis utbetala ersättning per elev 
istället för anslag är en väsentlig förändring. Då måste, enligt 
min mening, avtalet förhandlas om i konkurrens med andra 
intresserade utövare.

Norrtälje den 24 mars 2022

   Bengt Ericsson


